
 

 

 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a 
odstraňování bariér na území hl.m. Prahy  

 

 

 Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a 

odstraňování bariér na území hl. m. Prahy ze dne 19.1.2022 

 

Přítomni: 

Předseda: Mgr. Jaroslav Mach (ODO MHMP) 

Členové: Ing. arch. Jan Tomandl (POV), Bc. Milan Prager (odborná veřejnost), Mgr. Jiří Černý (odborná veřejnost), 

Ing. František Brašna (SONS ČR),  

Tajemník: Jaroslav Hájek (ODO MHMP) 

Omluven: Šimon Ornest (odborná veřejnost)  

Jednání svolal předseda komise na středu 19.1.2022 od 10:00 hodin, on-line v aplikaci Teams.  

Program podpory v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér na území hl. města Prahy pro rok 2022 probíhá na 
základě vyhlášení ze dne 1 9.2021 (příloha č. 1 k usnesení Rady hl. m. Prahy č. 1698 ze dne 12.7.2021). Komise 
Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér na území hl.m. Prahy (dále jen 
„komise“) byla zřízena na základě usnesení Rady HMP č. 1460 ze dne 15.7.2019.   
Předseda komise úvodem konstatoval, že je přítomno 5 ze 6 členů komise a ta je tedy usnášeníschopná, minimální 
počet hlasů pro schválení usnesení je 4. Tajemník informoval, že bylo podáno celkem 9 žádostí od 8 žadatelů, 
všechny byly podány řádně a splňují požadované náležitosti. 
 
 
1001/2022, žadatel Městská část Praha 3, Doplnění bezbariérové přístupnosti hlavního vchodu budovy radnice 
městské části Praha 3 (tematická oblast I.b) 
Diskuse k žádosti: Po technické stránce hodnocení a s ohledem na plnění účelu vyhlášené grantové výzvy byl 
projekt hodnocen kladně. Ze strany Ing. Brašny bylo vzneseno doporučení věnovat zvláštní zřetel na plnění znění 
vyhlášky 398/2009 Sb., ve vztahu k osobám se sníženou schopností orientace (dále OSSO), které z projektů nejsou 
zřejmé. Zejména pohyb v okolí budovy MČ Praha 3 a přístup k ní. Dále společně s Mgr. Černým upozornili na 
vhodnost doplnění akustické signalizace u vchodu do objektu. 
 
Předseda konstatoval, že průměr přidělených bodů žádosti byl 22,2 bodů a navrhl tak tuto hodnotu za celou 
komisi. 
Návrh usnesení: Komise uděluje projektu 22,2 bodů a doporučuje ho k podpoře v plné výši žádosti.   
Pro: 5 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno 
  
1002/2022, žadatel Městská část Praha – Dolní Měcholupy, Novostavba výtahu v domě s pečovatelskou službou  
(tematická oblast I.b) 

Jaroslav Hájek
Text napsaný psacím strojem
Příloha č. 3 k důvodové zprávě



 

 

Diskuse k žádosti: Bc. Prager konstatoval, že má pochybnosti o veřejné přístupnosti. K tomuto se vyjádřil obdobně 
i Mgr. Černý. Ze strany Ing. arch. Tomandla pak byla vznesena poznámka o nedostatečném manipulačním prostoru 
před výtahem, ale uvedl, že na výjimku by bylo možné toto akceptovat. Členové komise pak požádali o doplnění 
informací k tomuto projektu a jeho další projednání v komisi.  
 
K žádosti nebylo přijato usnesení. 
 
 
2003/2022, žadatel Lajka spol.. s r.o, Odstranění bariérovosti vstupu do provozovny Pivovar a café Lajka 
(tematická oblast II.) 
Diskuse k žádosti: Ze strany všech členů komise bylo řešení označeno jako výslovně nebezpečné a nesplňující 
požadavky vyhlášky 398/2009 Sb. Na výslovnou žádost Mgr. Černého se do zápisu uvádí, že přesto je třeba kladně 
hodnotit snahu žadatele o řešení bariérového přístupu do zařízení.  
 
Návrh usnesení: Komise nedoporučuje projekt k podpoře. 
Pro: 4 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 (Mgr. Černý) 
Usnesení bylo schváleno 
 
 
1004/2022, žadatel Městská část Praha - Zbraslav, Vestavba venkovního výtahu (tematická oblast I.b) 
Diskuse k žádosti: Po technické stránce hodnocení a s ohledem na plnění účelu vyhlášené grantové výzvy byl 
projekt hodnocen kladně. Ze strany Ing. Brašny bylo vzneseno doporučení věnovat zvláštní zřetel na plnění znění 
vyhlášky 398/2009 Sb., ve vztahu k osobám se sníženou schopností orientace (dále OSSO), které z projektů nejsou 
zřejmé. Dále společně s Mgr. Černým upozornili na vhodnost doplnění akustické signalizace u vchodu do objektu.   
 
Předseda konstatoval, že průměr přidělených bodů žádosti byl 22,25 bodů a navrhl tak tuto hodnotu za celou 
komisi. 
Návrh usnesení: Komise uděluje projektu 22,25 bodů a doporučuje ho k podpoře v plné výši žádosti.   
Pro: 5 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno 
 
 
1005/2022, žadatel Městská část Praha – Satalice, Vestavba bezbariérové výtahové plošiny do objektu č.p. 51 
(tematická oblast I.b) 
Ing. arch. Tomandl informoval členy komise, že projekční kancelář, která pro MČ Satalice zpracovala technické 
řešení má spojitost s prof. Ing. arch. Irenou Šestákovou, která je zároveň jeho školitelem v 
probíhajícím doktorandském studiu. Tato skutečnost byla vzata komisí na vědomí bez připomínek.  
 
Diskuse k žádosti: Po technické stránce hodnocení a s ohledem na plnění účelu vyhlášené grantové výzvy byl 
projekt hodnocen kladně.  
Ze strany Ing. Brašny bylo vzneseno doporučení věnovat zvláštní zřetel na plnění znění vyhlášky 398/2009 Sb., ve 
vztahu k osobám se sníženou schopností orientace (dále OSSO), které z projektů nejsou zřejmé. Dále společně 
s Mgr. Černým upozornili na vhodnost doplnění akustické signalizace u vchodu do objektu. 
 
Předseda konstatoval, že průměr přidělených bodů žádosti byl 21,8 bodů a navrhl tak tuto hodnotu za celou 
komisi. 
Návrh usnesení: Komise uděluje projektu 21,8 bodů a doporučuje ho k podpoře v plné výši žádosti.   
Pro: 5 
Proti: 0 



 

 

Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno 
 
 
3006/2022, žadatel Městská část Praha – Suchdol, Rekonstrukce zázemí knihovny (tematická oblast III.) 
Diskuse k žádosti: Po technické stránce hodnocení a s ohledem na plnění účelu vyhlášené grantové výzvy byl 
projekt hodnocen kladně. Ze strany Ing. arch. Tomandla bylo vzneseno upozornění, že dispozičně není zcela v 
pořádku, ale z hlediska užití lze toto řešení akceptovat. Ze strany Ing. Brašny bylo vzneseno doporučení věnovat 
zvláštní zřetel na plnění znění vyhlášky 398/2009 Sb., ve vztahu k osobám se sníženou schopností orientace (dále 
OSSO), které z projektů nejsou zřejmé. Dále společně s Mgr. Černým upozornili na vhodnost doplnění akustické 
signalizace u vchodu do objektu. 
 
Předseda konstatoval, že průměr přidělených bodů žádosti byl 20,8 bodů a navrhl tak tuto hodnotu za celou 
komisi. 
Návrh usnesení: Komise uděluje projektu 20,8 bodů a doporučuje ho k podpoře v plné výši žádosti.   
Pro: 5 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno 
 
 
1007/2022, žadatel Česká asociace paraplegiků - CZEPA, z.s., Bezbariérový Hvězdný bazar (tematická oblast I.b) 
Ing. arch. Tomandl a Mgr. Černý informovali členy komise, že jsou v úzké spolupráci s ředitelkou České asociace 
paraplegiků paní Alenou Jančíkovou. Tato skutečnost byla vzata komisí na vědomí bez připomínek. 
 
Diskuse k žádosti: Ze strany Ing. arch. Tomandla bylo vzneseno upozornění, že v návrhu se nejedná o bezbariérové 
řešení, ale pouze o schodišťovou sedačku s omezenou možností využití. Obdobně se vyjádřil i Mgr. Černý. Bc. 
Prager uvedl, že dle jeho názoru se nejedná o bezbariérové řešení. Ing. Brašna navrhl ověřit zda uvedené řešení je 
jediné možné a zda není lepší alespoň nějaké řešení, než vůbec žádné. Členové komise pak požádali o doplnění 
informací k tomuto projektu a jeho další projednání v Komisi.  
 
K žádosti nebylo přijato usnesení. 
 
 
1008/2022, žadatel Městská část Praha 21, Bezbariérový úřad MČ Praha 21 – etapa I (tematická oblast I.a) 
Diskuse k žádosti: Po technické stránce hodnocení a s ohledem na plnění účelu vyhlášené grantové výzvy byl 
projekt hodnocen kladně. Ze strany Ing. Brašny bylo vzneseno doporučení věnovat zvláštní zřetel na plnění znění 
vyhlášky 398/2009 Sb., ve vztahu k osobám se sníženou schopností orientace (dále OSSO), které z projektů nejsou 
zřejmé. Dále společně s Mgr. Černým upozornili na vhodnost doplnění akustické signalizace u vchodu do objektu. 
 
Předseda konstatoval, že průměr přidělených bodů žádosti byl 21,8 bodů a navrhl tak tuto hodnotu za celou 
komisi. 
Návrh usnesení: Komise uděluje projektu 21,8 bodů a doporučuje ho k podpoře v plné výši žádosti.   
Pro: 5 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno 
 
 
1009/2022, žadatel Městská část Praha 21, Projekt bezbariérového přístupu - zdravotní středisko Rohožník 
(tematické oblasit I.a a III.) 
Diskuse k žádosti: Po technické stránce hodnocení a s ohledem na plnění účelu vyhlášené grantové výzvy byl 
projekt hodnocen kladně. Ze strany Ing. Brašny bylo vzneseno doporučení věnovat zvláštní zřetel na plnění znění 



 

 

vyhlášky 398/2009 Sb., ve vztahu k osobám se sníženou schopností orientace (dále OSSO), které z projektů nejsou 
zřejmé. Dále společně s Mgr. Černým upozornili na vhodnost doplnění akustické signalizace u vchodu do objektu. 
 
Předseda konstatoval, že průměr přidělených bodů žádosti byl 21 bodů a navrhl tak tuto hodnotu za celou komisi. 
Návrh usnesení: Komise uděluje projektu 21 bodů a doporučuje ho k podpoře v plné výši žádosti.   
Pro: 5 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno 
 
 
Ve veřejnoprávní smlouvě o udělení účelové dotace a vyrozumění Městským částem o přidělení dotace, bude vždy 
uvedeno upozornění na nutnost plnit požadavky vyplývající z vyhl. č. 398/2009 Sb. 
Žádosti s navrženou částkou do 200 000 Kč budou schvalovány Radou hl. m. Prahy, žádosti s navrženou částkou 
nad 200 000 Kč a žádosti městských částí Prahy bez ohledu na výši navržené částky má v kompetenci schválit 
Zastupitelstvo hl. m. Prahy. 
 
V případě žádostí, které předkládají městské části Prahy, bude dotace přidělena formou rozpočtového opatření 
z rozpočtu hl. m. Prahy. 
 
Před ukončením jednání komise se Mgr. Černý informoval, zda je i v případě záporného stanoviska žadatel 
vyrozuměn s dostatečným odůvodněním o nepřidělení dotace. K tomuto byl informován, že ano, a že se jedná o 
standartní postup. 
 
Předseda na závěr poděkoval členům za účast s tím, že další jednání bude svoláno opět formou on-line v průběhu 
února po obdržení požadovaných materiálů.   
 

 

. …………………………...                                                                                                                                      

Mgr. Jaroslav Mach 
Předseda Komise Rady hl. m. Prahy 
pro udělování grantů v oblasti přístupnosti 
a odstraňování bariér na území hl.m. Prahy 
 
Zpracoval a za správnost odpovídá: Bc. Jaroslav Hájek 
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